
                           ┌──────────┬─────────────────┐ 
                           │ ACTE     │PLE ORDINARI     │ 
                           ├──────────┼─────────────────┤ 
                           │ DATA     │28 NOVEMBRE 1995 │ 
                           ├──────────┼─────────────────┤ 
                           │ HORA     │ 19 h            │ 
                           └──────────┴─────────────────┘ 
                                                          
┌──────────────────────────┬────────────────────────────┐ 
│     ORDRE DEL DIA        │ PRESIDENT:  Il.lm.  Alcalde│ 
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├──────────────────────────┼────────────────────────────┤ 
│                          │ ASSISTENTS:                │ 
│ 1. Acta de la sessió     │ - Ramón Casadesús Pérez    │ 
│    anterior              │ - Gemma Perich Vidal       │ 
│                          │ - Josep M Serra Mercader   │ 
│ 2. Decrets de l'Alcaldia │ - Antoni Mora Vergés       │ 
│                          │ - M Dolors Ustrell Boada   │ 
│ 3. Aprovació provisional │ - Manel Martín Riera       │ 
│    del Pla Especial Me-  │ - Joan Fusté Badal         │ 
│    morial Park.          │ - Anna Llobet Prat         │ 
│                          │ - Pilar Llaquet            │ 
│ 4. Suspensió de llicèn-  │ - Albert Alfonso Moreno    │ 
│    cies zona de la       │ - Rosa Massot Casadevall   │ 
│    Penitenta.            │ - Enric Falgueras Rabaseda │ 
│                          │ - Jordi Permanyer Bellmunt │ 
│ 5. Iniciació del règim de│ - Francesc Deu Trullàs     │ 
│    monopoli pel servei   │ - Josep Galles Villaescusa │ 
│    del cementiri.        │ - Josep Rodés Girona       │ 
│                          ├────────────────────────────┤ 
│ 6. Canvi de nom del con- │                            │ 
│    cessionari de la re-  │ - Juli Boadella Vergés     │ 
│    collida d'escombraries│   Secretari.               │ 
│                          │ - Pedro Villameriel        │ 
│ 7. Aprovació modificació │   Interventor.             │ 
│    del carrerer.         └────────────────────────────┤ 
│                                                       │ 
│ 8. Adjudicació obres 2a fase del cementiri.           │ 
│                                                       │ 
│ 9. Contractació operació de tresoreria.               │ 
│                                                       │ 
│10. Pressupost general per a l'any 1996.               │ 
│                                                       │ 
│11. Plantilla i Oferta per a l'any 1996.               │ 
│                                                       │ 
│12. Assumptes sobrevinguts                             │ 
│                                                       │ 
│13. Suggeriments i preguntes                           │ 
└───────────────────────────────────────────────────────┘ 
Vist que els reunits són el total de membres de l'Ajuntament en 
Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a conèixer els afers 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
   
 



   1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l'acta de la sessió anterior. 
VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'alcaldia es notifica a l'Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l'alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins avui. 
La Corporació se`n dóna per assabentada. 
 
 3.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL MEMORIAL 
         PARK. 
 
ATÈS que de resultes de sentència del Tribunal Suprem, i en el 
seu compliment, i en virtud de l'article 103 de la Llei de ju- 
risdicció contenciosa administrativa, aquest Ajuntament aprovà 
inicialment, acatant-sentència, el Pla Especial "Memorial Park". 
El Pla Especial fou exposat al públic durant el termini d'un 
mes, a partir de l'anunci en el Butlletí Oficial de la Provín- 
cia del dia 14 d'octubre, i durant aquest període s'han rebut 
deu al.legacions proviments de diverses entitats, i una més fora 
de termini. També han informat: La Direcció General de Patimoni 
Natural, la Direcció General d'Urbanisme, el Departa-  ment de 
Sanitat i Seguretat Social; totes aquestes al.lega-     cions i 
informes han estat desfavorables, per les raons que més abaix es 
recullen, a l'implantació d'un cementiri d'aques-  tes 
característiques mereix més relleu, l'informe de la Direc-ció 
general d'urbanisme perquè estableix criteris urbanístics 
raonables que indiscutiblement la Comissió d'Urbanisme valora-
ria si aquesta tramitació arribés a la seva instància. 
Vist l'informe que han elaborat els Serveis tècnics municipals 
ATÈS que des de la formulació del Pla Especial Memorial Park, 
han passat quasi bé 9 anys, i que en aquest temps ha variat 
notablement la sensibilitat respecte de l'entorn natural i que 
fins i tot aquesta sensibilitat s'ha traduït en un cos legis-   
latiu important: Llei d'Espais Naturals; Llei 6/1988, de 30 de 
març, forestal de Catalunya; Decret de Mesures d'avaluació 
d'impacte ambiental, Llei 6/1993, de 18 de juliol, regulació de 
residus sòlids.. 
ATÈS que la Llei 6/1988, de 30 de març, forestal de Catalunya, 
estableix en el seu article 22.5 que en els terrenys forestals 
solament poden autoritzar-se edificacions vinculades als usos 
agraris i, excepcionalment, noves edificacions unifamiliars 
aïllades. Igualment s'especifica que aquestes edificacions no 
han de produir cap impacte ecològic en la construcció ni en les 
obres d'infraestructura complementària. En cap cas les 
instal.lacions objecte de Pla especial compleixen les previ-    
sions d'aquest article de la Llei forestal de Catalunya. 
ATÈS que la qualificació de zona de sòl rústic protegit d'in-   
terés ecològicpaisatgístic (clau 23) on es preveu implantar el 
cementiri preveu en els articles 313 i següents de les Normes 
urbanístiques del Pla general d'ordenació una especial protec-
ció, de manera que es preservi d'actuacions que puguin perju-  
dicar els valors forestals, paisatgístics i naturals de què 
disposen. Dins el règim general (art. 314) només s'admeten 
activitats lligades a l'explotació forestal i habitatges uni-



familiars, a més es prohibeix la tala d'arbres que no respon-   
gui a plans d'explotació forestal, En l'article 316 es prohi-    
 
beix un seguit d'usos d'equipaments i activitats extractives 
d'una forma explícita. 
ATÈS que les actuacions previstes en el Pla Especial; tant 
d'obertura de xarxa de camins, increment de terres, tala 
d'arbres i edificacions, poden modificar de forma substancial 
l'estat actual dels terrenys de tal manera que resulten,  
aquestes actuacions incompatibles amb les normatives que regu-  
len l'especial protecció de l'entorn i del medi natural. 
ATÈS que l'ús de cementiri no és un ús admés expressament dins 
la zona, clau 23, del Pla i encara que no es disposi explíci-   
tament la seva prohibició, cal considerar-lo prohibit d'una 
forma implícita, ja que l'ús de cementiri s'inclou en els usos 
sanitaris que sí que estan prohibits a la zona clau 23. 
ATÈS que, des d'un punt de vista territorial, el planejament 
vigent reserva suficients terrenys aptes per aquests ús i con-
seqüentment, no seria raonable ampliar-los. A més les reserves  
dels cementiris de l'entorn comarcal immediat (Castellar del 
Valès, Terrassa, Sabadell, Sentmenat, Matadepera) garanteixen 
les necessitats previstes. 
ATÈS que no contempla el Pla Especial, el tractament dels re-   
sidus proviments d'intervencions quirúrgiques ni tampoc trac-   
tament de les aigües residuals que les diverses instal.lacions  
entre elles un restaurant, poden produir. 
ATÈS que el Pla especial Memorial Park no conté cap estudi o 
descripció del medi natural en el que es vol situar ni del seu 
possible impacte en aquests, mancança aquesta inadmissible en un 
Pla especial que afecta precissament un indret forestal pròxim 
al Parc Naturtal de Sant LLorenç del Munt i l'Obac. 
ATÈS que la normativa de protecció paisatgística que preveu el 
Pla especial, no tracta en cap moment de les mesures de reduc-  
ció de l'impacte paisatgístic que comportaria l'execució de les 
instal.lacions objecte del Pla especial que s'informa, 
simplement es redueix a unes mesures internes de funcionament i 
de control de l'accès públic a les instal.lacions. 
ATÈS que arguments reproduits de manera resumida dels quals hi 
ha circumstància més extensa en l'expedient, són motivacions 
suficients per a procedir a la seva denegacióm, complint allò 
que s'estableix a l'article 60 apartat 2 del Decret legislatiu 
1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels tex-
tos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
Fetes aquestes consdeiracions a l'Ajuntament Ple es proposa 
l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Denegar l'aprovació provisional del Pla Especial 
"Memorial Park". 
SEGON.- Fer públic aquest acord, en el Butlletí Oficial de la 
Provícnia i notificarlo al promotor del Pla. 
El Sr. Alcalde defensà la proposta tot dient que en el ple del 
mes de setembre es va aprovar per imperatiu legal i per acata-
ment de sentència l'aprovació inicial, que com molt bé sabeu ja 
venia de l'any 1987, en aquell moment tots els grups muni- 
cipals ja van manifestar la seva voluntat de votar en contra de 
l'aprovació provisional, tot i que havien de passar el te- minis 
legals per a la presentació d'al.legacions i per a dema-  nar 
els informes preceptius de les diferents administracions. Tot 



això s'ha fet, ha estat exposat al públic i s'han presen- 
tat una sèrie d'informes per part de diferentes Administra-    
cions a l'igual que una sèrie d'al.legacions a càrrec de par-   
ticulars, entitats, partits politics, que detallaré breument: 
per part de Generalitat, s'ha presentat informe de la Delega-   
ció territorial de Barcelona del Departament de sanitat i se-   
guretat social demanant que es constati que al voltant del ce-  
mentiri hi té que haver una zona de 25 m lliures de construc-   
ció i també una zona de 225m lliures d'habitatges plurifami-
liars, també s'ha sol.licitat al servei geològic de Catalunya  
un estudi del terreny. Per part de la Direcció general del pa-  
trimoni natural, s'ha presentat un informe que en base a la   
Llei 6/93, reguladora dels residus, i en el pla no tracta que en 
farà d'aquests residus ni quin serà el seu tractament, tam-  bé 
i en base a la Llei 6/88, forestal de Catalunya, el seu ar-  
ticle 22.5 estableix que en terrenys forestals, solament poden 
autoritzar-se edificacions vinculades als usos agraris i ex-    
cepcionalment noves edificacions unifamiliars aïllades. La 
Direcció general d'urbanisme emet informe desfavorable en re-   
lació al pla Memorial Park. Per últim la Diputació de Barce-    
lona emet informe basant-se en la manca de justificació de 
l'equipament proposat, manca d'anàlisi dels impactes paisat-    
gistics, el fet de que es proper el Parc natural de Sant Llo-   
renç, concluent amb l'informe desfavorable de l'esmentat Pla.  
També s'han rebut al.legacions de particulars, entitats i par-
tits etc. enumerant-los diré que són per ERC, pel grup de CiU, 
la secció sindical de la CGT de l'empresa BSN, secció sindical 
de l'USO de BSN, la Unió comarcal del Vallès occidental de la 
unió general de treballadors de Castellar del Vallès, pel PSC-
PSOE, un particular Sr. J.Gibert, i finalment l'ADEC, totes les 
al.legaciones es basen en els mateixos arguments i con-     
clouent a anar en contra de l'aprovació provisional. 
Tot seguit i a la vista de totes aquestes al.legacions demanem 
la denegació de l'aprovació provisional de la tramitació del 
pla. La figura legal es, aprovació inicial, provisional i de-   
finitiva, ara estem a la fase del mig, i l'acord que es pren es 
denegar l'aprovació provisional, generant un acte adminis- 
tratiu. 
S'obre un torn d'intervencions amb el Sr. Josep Rodés d'IC que 
diu, tal i com ja ens varem manifestar en l'anterior aprovació 
també estem d'acord en la denegació de l'aprovació provisional 
Per ERC el Sr. Francesc Deu es manifesta a favor de la denega- 
ció per varies raons, una d'elles és que amb una clau 23, mal- 
grat que aquesta clau ecològicopaisatgística no digui en con- 
cret que esta prohibit fer un equipament d'aquest tipus, si que 
la modificació que comporta fer aquest equipament està contrari 
a l'esperit d'aquesta clau 23. Considerem que el fet de fer una 
xarxa de vials en mig d'una zona boscosa amb una forta pendent 
causaria molt perjudici. També voldria esmentar el cas de 
l'Ajuntament de Mallorca, en que una activitat de cementiri 
privat causa un perjudici econòmic a l'Administra-    ció, donat 
que no ha tingut l'acceptació que s'esperava, i ha produit un 
gran dèficit. 
La Sra. Pilar LLaquet per partit socialista intervé per dir que 
els arguments del seu grup són practicament els mateixos que ja 
s'han exposat, remarca que hi ha unes consideracions jurídiques 
en la contradicció entre la sentència del Tribunal  
 



 
Superior i el Tribunal Suprem. També cal dir que, si l'Ajunta-  
ment de Castellar té cobert perfectament el servei obligatori 
amb el cementiri municipal, hem d'entendre que la proposta de 
construcció del cementiri privat ha d'ésser considerada amb la 
catalogació d'un equipament privat i per tant afecta a la dis-  
torsionalitat del consistori municipal. Tot seguit la Sra. Pi- 
lar Llaquet es reitera en la intervenció feta en el ple de da-  
ta 26 de setembre, remarcant les aspectes negatius que compor-  
taria pel medi ambient la construcció del cementiri privat. I en 
base a tot l'exposat el nostre vot serà a favor de la dene-  
gació de l'aprovació provisional del pla especial. 
A continuació el Sr. Ramon Casadesús intervé per dir que 
l'oposició manifestada en les al.legacions està basada en els 
arguments legals que aquí s'han repetit, relatius a la quali- 
ficació de la zona, no urbanitzable amb especial protecció 
paisatgística, però també hi han arguments de tipus social, els 
castellarencs, en el seu dia, es van manifestar de forma clara 
en aquest tema, i pel que sembla la situació no ha va-riat, i la 
nostra posició ja va quedar també manifestada en el ple de 
setembre. A part de tot, és un equipament que el poble de 
Castellar no necessita, ja que té cobertes les necessitat de 
cementiri a llarg termini, i a més a més, tal i com ja s'ha dit, 
val la pena tenir en compte la seva possible inviabilitat  
econòmica. 
Per acabar el Sr. Alcalde resumeix una mica els arguments re- 
collits i que han servit de base per la denegació de l'apro- 
vació provisional. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 4.- SUSPENSIÓ DE LLICÈNCIES ZONA DE LA PENITENTA 
 
Una porció del nostre municipi, situada més al noroest del 
terme, que als anys 60, era una zona boscosa amb algún conreu de 
secà o de regadiu, ha sofert, des d'aquelles dades diverses 
alteracions o tentatives de modificació dels usos originals. 
És per això que per evitar propostes que podrien desvirtuar el 
territori, es fa necessari la redacció d'un Pla especial, que 
prendria el nom d'un torrent que atrevesa el seu àmbit pel 
centre i incideix en les principals actuacions del sector. Pla 
especial que tindria com a principal objectiu fer un estudi 
unitari i les conseqüents previsions i proteccions mediam-      
bientals. 
En conseqüència i per tal de disposar del temps suficient de 
redacció del Pla i emparant-se en l'article 60 del Decret 
lehislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refo-  
sa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanís-   
tica. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Suspendre l'atorgament de llicències de parcel.lació de 
terrenys, d'edificació i d'enderrocament, en l'àmbit de la zona 
denominada "La Penitenta", objecte d'estudi d'un Pla es-   
pecial. Àmbit delimitat: 
   nord: Parc natural de Sant LLorenç, Sant Feliu del Racó i 
         urbanització el Racó. 
   est:  riu Ripoll. 
 



 
   sud:  carretera de Castellar a Terrassa. 
   oest: terme municipal de Matadepera. 
SEGON.- Els efectes de la suspensió seran d'un any a comptar de 
la publicació del corresponent Edicte en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya. 
El Sr. Ramon Casadesús defensa la proposta en el sentit de dir 
que aquesta zona del torrent de la penitenta és molt propera al 
parc natural i que toca amb Sant Feliu i la urbanització el 
Racó. En els anus 60 era una zona boscosa amb alguns conrreus, i 
des de les hores ha sofert moltes modificacions amb el seu ús, 
actualment hi ha la pedrera, una explotació de saulons, esta al 
nord de can Font etc.. Ja que ha sofert tantes modifi- cacions, 
s'ha arribat a la conclussió de fer un pla especial que tingués 
com a principal objectiu fer un estudi unitari te- nin en 
consideració les previsions i proteccions medioambien- tals, per 
fer aquest pla es necessita temps i per això es pro- posa 
disposar d'aquest termini d'un any per tal de poder fer 
l'estudi. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 5.- INICI EXPEDIENT PER PRESTACIÓ DEL SERVEI DE CEMENTIRI 
         EN RÈGIM DE MONOPOLI 
 
El servei de cementiri com a competència del municipi, i ser-vei 
obligatori, ha estat tradicionalment una activitat presta-  da 
pels municipis en general a tot arreu i també ací a Caste-llar. 
El legislador, fent-se ressó d'aquesta realitat històrica, ha 
tingut cura d'atorgar a aquest servei la protecció necessària 
perquè aquesta prestació bàsica gaudeixi de les màximes garan-
ties de compliment i continuitat. Ès per això que el ca- taloga 
com un dels serveis esencials reservats per llei, pos-   
sibilitant, a la Corporació interessada, amb la finalitat d'a-  
torgar-li aquesta especial protecció, que el presti en règim de 
monopoli, justificant-ne l'aportuna conveniència i oportu-   
nitat. 
Vistos els artícles 25.2 j) i 26.1 a), 86.3) de la Llei 7/      
1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, 
63.2, 64, 227, 228i 229 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
municipal i de règim local de Catalunya i articles 181 a 187 i 
concordants del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel que s'a-    
prova el reglament d'obres activitats i serveis dels ens lo-   
cals, i altres disposicions d'aplicació. 
A l'Ajuntament Ple tinc l'honor de proposar l'adopció dels se- 
güents 
ACORDS: 
PRIMER.- Iniciar i tramitar expedient per tal d'establir en 
aquest terme municipal la prestació del servei de cementiri, en 
règim de monopoli. 
SEGON.- Designar una comissió d'estudi integrada pel Sr. Lluís 
Maria Corominas Diaz, Alcalde-President, la Sra. Gemma Perich   
Vidal, regidora de Sanitat i Serveis Socials i per un regidor 
d'un dels grups polítics que configuren l'oposició, com a mem-  
bres de la Corporació; el Sr. Esteve Font Renom, Enginyer, el 
Sr. Miquel Planas Alsina, arquitecte i el Sr. Pedro Villame-riel 
Meneses, Interventor, com m a tècnics municipals; un re-    
 
presentant designat pel Gremi provincial d'empreses de pom-   



pes funebres, i dos més designats en nom de les entitats de la 
Vila, com a representants dels usuaris. Un cop designats els 
membres que actuaran en representació dels grups de l'oposició i 
en representació dels usuaris seran integrats a la Comissió per 
Decret de l'Alcaldia. Actuarà com a Secretari el de la 
Corporació, als sols efectes de fedatari, amb veu i sense vot. 
La referida comissió haurà de redactar la corresponent memòria 
justificativa, en el termini de tres mesos, la qual haurà de ser 
sotmesa a la consideració d'aquest Ajuntament Ple. 
El Sr. Ramon Casadesús defensa la proposta tot dient que el 
servei del cementiri juntament amb l'aigua, el transport muni- 
cipal etc, és un d'aquests serveis que presten el municipi i pel 
seu caràcter econòmic, d''acord amb la legislació local poden 
prestar-se en règim de monopoli. Atenent el caràcter bàsic 
d'aquest servei té una especial protecció perquè gau-deixi de 
les màximes garanties de complimet i continuitat, i per això es 
proposa establir el règim de monopoli. 
VOTACIÓ: S'APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 6.- CANVI DE NOM DEL CONCESSIONARI DE LA RECOLLIDA 
     D'ESCOMBRARIES. 
 
Per acord de l'Ajuntament en Ple de data 26 de maig de 1992, 
s'aprovà adjudicar a l'empresa "Francisco Sánchez Martínez, SA" 
la concessió del servei de: "recollida domiciliària d'es- 
combraries, el seu transport al centre d'eliminació i la ne-   
teja viària". 
Mitjançant instància l'actual concessionari posa en coneixe- 
ment de la Corporació, la reorganització de la societat i la 
constitució d'una de nova anomenada "Tecnologia Medio-Am- biente 
Grupo F. Sanchez, SL" a la qual demana la transmissió de la 
concessió. 
ATÈS que la llei 13/1995, de 18 de maig de Contractes de les 
administracions públiques no estableix normativa bàsica al 
respecte, s'estaria a allò que disposa l'article 52 del Re- 
glament de contractació de les corporacions locals, vigent 
mentre no es desenvolupi nova norma reglamentaria. 
ATÈS que aquesta darrera norma preveu la novació del contracte 
per cessió dels drets de l'adjudicatari a una altra persona, 
sota uns determinats requisits, que compleix: "Tecnologia Medio 
Ambiente Grupo F. Sanchez SL", en més raó que una cessió a 
tercers, és una adaptació de l'anterior societat concessio-   
nària a una altra raó social. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següent 
ACORDS: 
PRIMER.- Autoritzar la cessió de la concessió del servei de 
"recollida domiciliària d'escombraries, el seu transport i la 
neteja viària" de l'empresa "Fco. Sánchez Martínez, SA" a fa-vor 
de "Tecnologia Medio Ambiente Grupo F. Sánchez, SL". 
SEGON.- La transmissió no implica cap variació de les clàusu-   
les de contracte que regeixen aquesta concessió. 
TERCER.- En el termini de 15 dies, a comptar de la present no- 
tificació, el nou concessionari farà el dipòsit de la garantia 
definitiva corresponent a la que fins ara tenia subscrita 
l'antic concessionari que es retornarà en el mateix acte. 
 
 
Defensa la proposa el Sr. Ramon Casadesús tot dient que la 



proposta ve motivada per una petició que ens fa la companyia 
concessionaria del servei perquè degut a la seva reorganitza- 
ció interna li convé tenir el contracte a nom "Tecnologia Me-   
dio Ambiente Grupo F. Sánchez, SL", que després de verificar que 
les garanties de compliment d'aquest servei per part d'a- questa 
nova societat no quedaven minvades, que es complia el que preveu 
el Reglament de contractacions de les corporacions locals, i 
atès que això més que una transmissió és una adap-  tació de 
l'anterior societat concessionària a una altra raó social, no 
veiem cap inconvenient en acordar-ho. 
En torn d'intervencions el Sr. Francesc Deu per ERC diu que el 
seu grup s'abstindrà, l'empresa concessionària del servei és 
molt gran i amb un gran nombre de personal temporer i cal fer un 
seguiment en el compliment de la concessió. 
Pel partit socialista la Sra. Pilar Llaquet diu que si la re- 
percussió no és negativa pels drets dels treballadors no hi 
tenim res en contra. 
El Sr. Alcalde intervé per contestar la intervenció d'ERC tot 
dient que si bé s'ha de vetllar perquè l'empresa concessiona- 
ria respecti al màxim tots els drets laborals dels treballa- 
dors, però la responsabilitat que té l'Ajuntament és la pres- 
tació del servei en condicions i en una estabilitat, la rela- 
ció laboral i els possibles conflictes que tingui l'empresa són 
responsabilitat de la pròpia empresa. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : QUINZE (15) dels regidos de CiU, Grup 
                     Socialista, PP i IC. 
   - Vots en contra: CAP    ( 0)  
   - Abstencions   : DUES   ( 2) dels regidors d'ERC. 
 
 7.- APROVACIÓ MODIFICACIONS DEL CARRERER 
 
ATÈS que per l'Ordre Ministerial del 6 d'abril de 1995, es 
dicten les instruccions per a la realització dels treballs 
preliminars per a la renovació del Padró municipal d'Habi- tants 
que tindrà lloc l'any vinent. 
ATÈS que un dels treballs preliminars és l'actualització del 
carrerer. 
ATÈS que en els carrers de la nostra població n'existeixen de 
duplicats o que poden donar  lloc a confusió, pel seu nom, així 
com algun vial que no té designació. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Actualitzar el carrerer de la nostra població, amb les 
variacions a continuació introduïdes: 
  Altes de carrers: 
  Pla de la Bruguera, Pol. 2    Ptge de la Coma (ptge 1) 
                                Ptge d'Igualada (ptge 2) 
  Pla de la Bruguera, Pol. 2    Ptge de Vic     (ptge 3) 
  Pla de la Bruguera, Pol. 2    Ptge de Jorba   (ptge 4) 
  Pla de la Bruguera, Pol. 2    Ptge de Tona    (ptge 5) 
 
 
 
 
 
  Sant Feliu del Racó:          ctra de Castellar (entrada  



                                de Sant Feliu). 
                                c. de Turó (camí darrera pl. 
                                Miquel Pont). 
 
  Airesol B:                    Ptge del Lluçanés. 
 
  Canvis de noms de carrers:  
              ABANS               ARA                         
  Sant Feliu del Racó i urbanització el Racó: 
  c/ Dr. Portabella            c/ del Dr. Pere Portabella 
  c/ de la Mola                allargar c/ del Repós fins al 
                               Psg del Setrill. 
  c/ de Can Sallent            c/ del Forn de Can Sallent. 
  ctra. de Sant Llorenç        c/ del Pare Feliu. 
  Pg. del Roldorà              allargar Pg de les Roques fins 
                               al Pasg. Montcau. 
 
  Airesol B: 
 
  c/ Mare de Déu de Montserrat c/ Mare de Déu de Meritxell. 
 
  Airesol D: 
  c/ del Vallès                c/ de Llívia (només a l'últim 
                               tram). 
  c/ del Vallés+c/ Sant Jordi  perllongació c/ de Santa Rosa 
                               fins a l'Av. Airesol. 
  Av. de Can Pinyol            allargar c/ del Cim des del  
                               Balcó fins a Sta. Elena. 
  c/ de la Mola+c/ Sant Feliu  c/ de la Ginesta 
  c/ Verge de la Salut         c/ Mare de Déu de les Arenes 
  c/ de les Roques             c/ de Sant Roc. 
 
  Ca n'Avellaneda: 
  c/ Sant Feliu del Racó       c/ de l'Avet 
  c/ dels Xiprers              c/ de Sant Antoni 
 
  Nucli urba: 
  c/ Sant Sebastià (curt)       c/ del Calvari 
  c/ del Dr. Portabella         c/ del Dr. Josep Portabella 
 
  El Balcó de Sant LLorenç: 
  c/ de la Pinassa              c/ de l'Alzina. 
 
SEGON.- Que per part de la Secretaria es notifiqui a les 
empreses i veïns afectats amb aquests canvis. 
El Sr. Ramon Casdesús  defensa la proposta en el sentit de que 
aquests canvis són part dels treballs preliminars per a la re- 
novació del padró d'habitants que tindrà lloc l'any vinent, i té 
per objecte donar nom a algún vial que no en tenia i evitar les 
duplicacions que hi havien. 
En torn d'intervencions el Sr. Josep Gallés pel PP pregunta a 
càrrec de qui anirà la rotulació dels nous carrers. 
El Sr. Alcalde li contesta que serà l'Ajuntament el qui s'en- 
carregarà de possar les noves plaques. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
 



 8.- ADJUDICACIÓ OBRES 2A FASE DEL CEMENTIRI 
 
Per acord de l'Ajuntament en Ple de data 26 de setembre, s'a-   
provà contractar les obres del cementiri municipal, 2a fase, 
Etapa A, amb un preu de licitació de 40.996.683 pessetes. 
A l'anunci de la convocatòria  del concurs publicat en el Dia-  
ri Oficial de la Generalitat de Catalunya, del passat dia 8 de 
novembre, s'han presentat tres empreses: Corviam, SA, Excover SA 
i Promociones Navas, SA. 
Vistos els informes tècnics, juridics, respecte a la valoració 
d'aquestes empreses, resultant la segona com a més avantatjo-sa. 
De conformidad amb l'article 12 del plec de clàusules economi-  
coadministratives que regeix aquest concurs. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Declarar vàlid el concurs obert convocat per adjudi-  
car les obres de la 2a fase, Etapa A,  d'ampliació del cemen-   
tiri municipal. 
SEGON.- Adjudicar aquestes obres a Excover, SA, segons oferta 
subscrita pel senyor J. Muntadas Pascual, amb un preu de 
36.873.000 pessetes. 
TERCER.- Requerir al contractista que dipositi la fiança defi-
nitiva que s'eleva a 1.474.920 pessetes, en el termini de 15 
dies, a comptar de la present notificació, a la Dipositaria 
municipal. 
QUART.-  Notificar aquest acord a les altres empreses i re-
tornar els avals provisionals. Notificar, així mateix al De-    
partament de Governació de la Generalitat per estar aquesta obra 
inclosa dins del PUOSC 1995. 
Defensa la proposta el Sr. Ramon Casadesús tot dient que es 
tracta d'adjudicar les obres de la 2a fase del cementiri mu- 
nicipal, tal i com es va acordar en el ple de data 26-9 i amb un 
preu de licitació de 40.996.000 pessetes, van concorrer tres 
empreses, i l'adjudicació es fa a l'empresa EXCOVER per esser la 
més avantatjosa. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que aquesta segona fase es fan 
carrers i es tanca el perímetre de la nova fase, i un cop aca-  
bada aquesta fase es podra començar part de l'ampliació i la 
contrucció de nous nínxols. 
El Sr. Josep Rodés per IC intervé per demanar que el cementiri 
es tanqués a la nit. 
El Sr. Josep Gallés pel PP també es manifesta a favor de que el 
cementiri estigui tancat durant la nit; i també demana si 
aquestes obres afecten a algun propietari. 
El Sr. Alcalde respon que les obres no afecten a tercers i que 
el tancament s'estudiarà. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- CONTRACTACIÓ D'UNA OPERACIÓ DE TRESORERIA 
 
ATÈS que com a conseqüència de la concentració de la recau-     
dació d'execcions en els trimestres segon i quart, del retard en 
l'ingrés de subvencions concedides per entitats públiques, així 
com l'augment dels drets pendents de cobrament corres-     
ponents a empreses en crisi, es produeixen en aquest Ajunta- 
ment desfases importants de tresoreria que han de ser solu-     
cionats mitjançant la contractació d'operacions de crèdit a curt 
termini en la modalitat "d'operacions de tresoreria", fòrmula 



autoritzada pels articles 52 i 53 de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre. 
ATÈS que estudiades les previsions de tresoreria per al pròxim 
exercici es considera necessari concertar una operació de 
100.000.000 de pessetes, que substitueixi a altres dues de 
40.000.000, i 30.000.000 de pessetes amb venciment durant el 
pròxim mes de desembre. 
ATÈS que entre les ofertes realitzades per diverses entitats 
de crèdit es considera com a més favorable per als interessos 
municipals la presentada pel Banco Central Hispano. 
Vist l'informe de l'Interventor. 
Vist el que disposen els articles 52, 53 i 54 de la Llei 39/    
1988. 
Vist Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hi- 
    senda en sessió de 20 de desembre. 
A l'AJuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprobar una operació de Tresoreria al Pressupost de 
1996 d'import 100.000.000 de pessetes per atendre necessitats 
transitòries de tresoreria que es produeixin en l'esmentat 
exercici. 
SEGON.- S'autoritza la seva contractació amb el Banco Central 
Hispano amb subjecció a les següents condicions financeres 
ofertades per l'esmentada entitat: 
  a) Interès: MIBOR (a tres mesos) + 0,30 
b) Comissió d'Obertura: 0,25 % 
  c) Termini de Reembossament: un any. 
  d) Garanties: Impost Sobre Béns Immobles. 
TERCER.- La present operació substituirà a les contractades 
amb la Caixa de Pensions i estalvis de Barcelona, de 30.000.000 
de pessetes, i amb la Caixa de Catalunya, de 40.000.000 de 
pessetes. 
QUART.- Es fa constar, als efectes previstos a l'article 52 de 
la Llei 39/88, de 28 de desembre, que el volum de les opera-    
cions de tresoreria, inclosa la present, representa el 8,92% 
dels ingressos liquidats per recursos ordinaris en l'exercici de 
1994. 
CINQUÈ.- Es donarà compte del present acord a la Direcció Ge-   
neral de Política Financera del Departament d'Economia i Hi-    
senda de la Generalitat de Catalunya. 
Defensa la proposta el Sr. Ramon Casadesús tot aclarint que es 
tarcta de contractar una operació de tresoreria, que no és una 
operació de prèstec; preten tenir disponible aquesta quantitat 
de 100 milions de pessetes, per cobrir compromisos de paga-ment, 
sense que cap interessat se'n senti afectat. És una ope-ració de 
tresoreria per la qual cosa el capital no es pagan els 
interessos més que en el moment que s'utilitza, i moltes vegades 
ni s'arriben a utilitzar. És una operació normal dins de l'acti- 
vitat de l'Ajuntament. Es van demanar propostes a quasi totes 
les entitats financeres de Castellar, i la més favorable per 
l'Ajuntament és la presentada pel Banco Central Hispano. 
 
S'obre un torn d'intervencions, el Sr. Josep Gallés pel PP ma- 
nifestant-se a favor d'aquesta operació perquè tal i com s'ha 
dit es disposarà d'ella sempre i quan hi hagi necessitat, i el 
tipus d'interés és molt avantatjós. 
Tot seguit el Sr. Jordi Permanyer per ERC diu: tot i conside-   
deran que la finalitat és correcta per no ajornar pagaments i 



que tothom cobri dins dels periodes establerts, però com que no 
hem estat informats de la utilització de la pòlissa el nos- tre 
vot serà l'abstenció. 
La Sra. Rosa Massot pel partit socialista intervé dient que el 
vot del seu grup serà l'abstenció, ja que com sempre es mani- 
festa una falta de previssió alhora de comptar les despeses. 
El Sr. Alcalde intervé per aclarir la intenció al contractar 
aquesta operació, ja que si es fa és perquè els proveedors pu- 
guin cobrar sense haver d'esperar quinze mesos com passa amb 
altres organismes. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : ONZE (11) dels regidos de CiU, PP i IC. 
   - Vots en contra: CAP  ( 0)  
   - Abstencions   : SIS  ( 6) dels regidors del PSC i ERC. 
 
 10.- PRESSUPOST GENERAL PER A L'ANY 1996. 
 
Vist l'expedient tramitat per la confecció del Projecte de  
Pressupost General de 1996 i les seves Bases d'Execució, d'im-  
port 1.193.000.000'- de pessetes, el sotasignat proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost General per a        
l'exercici de 1996, d'import 1.193.000.000'- pessetes, que 
desglossat per Capítols ofereix el següent detall: 
 
 INGRESSOS: 
 a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Impostos directes .................  522.000.000'-  
CAP. II.- Impostos indirectes ...............   65.000.000'-  
CAP.III.- Taxes i altres ingressos ..........  293.500.000'-  
CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........  309.500.000'-  
CAP.  V.- Ingressos patrimonials ............    3.000.000'-  
 
 b) Operacions de capital. 
CAP.VI .- Alienació d'inversions reals.......      - - - -    
CAP.VII.- Transferències de Capital .........      - - - -    
CAP.XI . -Variació de Passius Financers .....      - - - -    
                TOTAL INGRESSOS ............ 1.193.000.000'-  
 
 DESPESES 
     a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Remuneracions de personal .........  451.316.151'-  
CAP. II.- Compra béns corrents i serveis ....  518.426.849'-  
CAP.III.- Interessos ........................   97.290.000'-  
CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........   44.817.000'-  
 
 
 
 
 
 b) Operacions de capital. 
 
CAP. IX.- Variació de Passius Financers .....   81.150.000'-  
                TOTAL DESPESES  ............ 1.193.000.000'-  
 
SEGON.- Aprovar inicialment les Bases d'Execució de l'indicat   



Pressupost. 
TERCER.- Aprovar el programa d'inversions que s'incorporarà 
progressivament al Pressupost, mitjançant modificacions pres-   
supostàries i en funció de l'estat d'ingressos. 
QUART.- Exposar-ho al  públic, per un termini de quinze dies 
hàbils, a efectes d'examen i reclamacions i considerar-ho de-   
finitivament aprovat si, al finalitzar el termini d'exposició,  
no s'ha presentat cap tipus de reclamació. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde fent menció d'una pràctica 
que es dura a terme entre els mesos de desembre i gener es fa-  
rà una sessió informativa pública del pressupost, per explicar  
més detalladament el contingut del mateix, alhora que intenta- 
rem aportar tanta documentació com sigui possible a nivell 
gràfic i documental. 
Sobre el pressupost cal dir que respecte a l'any passat, els  
130 milions de diferència que hi ha, en part es justifiquen per 
sí mateixos i en part per algún increment addicional que hi ha 
hagut. Tenim una previssió de tancament  de l'any 1995 de 1.121 
milions de pessetes, és a dir que dels 1.063 que es van 
pressupostar preveiem que s'acabarà l'any amb 58 milions més. 
També cal destacar que, respecte al que es va pressu- postar 
l'any passat hi ha una quantitat important que corres- pon al 
fons nacional i al fons català de cooperació que per primer any 
la Generalitat ha donat a aquest fons català de cooperació i 
tant la quantitat de més que reberem del fons català com la del 
fons nacional, ja representen al voltant de 35 milions de 
pessetes, respecte al pressupost de l'any pas- sat; la resta 
correspón a l'increment d'algunes ordenances del 3'75%, 
bàsicament la de l'IBI, i la resta d'ingressos que no tenen una 
variació substancial. En el tema de subvencions es preveu 
duplicar les subvencions de Diputació i Generalitat, basicament 
perquè sóm centre homologat de formació ocupacio- nal i des 
d'aquest mes d'octubre ja hem començat a rebre sub- vencions 
específiques per cursets, concretament la que estem fent del 
curs d'electricitat esta finançat amb fons europeos i també amb 
fons del Departament de treball de la Generalitat, i són 5 
milions de pessetes, per l'any que vé també hi ha pre-vistos una 
sèrie de cursos. 
Per capítol, d'ingressos, els impostos directes que són IBI, 
vehicles, plusvàlues, i l'Impost d'activitats econòmiques su- 
posen 522 milions de pessetes; els impostos indirectes que són 
els permisos d'obres suposen 65 milions de pessetes, taxes i 
altres impostos, que és el capítol III, 293 milions de pesse- 
tes que, basicament aquests es doten del preu públic de l'aigua, 
l'ocupació de sól i vol, guals, llicencies d'obertu- res etc. 
Tranferències corrents, capitol IV, que són subven-cions i 
aportacions de l'Estat, Generalitat i Diputació i al- tres 
transferències que no són encabibles dins d'aquestes, com per 
expl, el canón de Pydsa, aquest capítol suma 309.500.000 
pessetes. Destaca el fons nacional amb 250 milions, els fons  
català amb 10.500.000 pessetes i subvencions de Generalitat, 
Diputació, Consell Comarcal. I finalment ingressos patrimo- 
nials, capítol V, que correspon a la renda de les finques llo- 
gades i els interessos de dipòsit 3 milions. 
Pel que fa a despeses destacarem, capítol I, personal, 451 mi- 
lions de pessetes, que representa un 37'8%, estem en el mateix 
percentatge de l'any passat, respecte al pressupost. Compra de 
bens i serveis, capítol II, 518.426.849 pessetes, 43'4%. Capí- 



tol III, interessos dels prèstecs concertats 97.290.000 pesse-  
tes, que representen el 8'1% del total del pressupost. Capítol 
IV, que són les subvencions, 44.817.000 pessetes, 3'7%, i el 
capítol IX que és l'amortització dels prèstecs que tenim con-   
certats 81.150.000 pessetes, que correspón al 6'8% del pres-    
supost. A nivel global estariem a un 15'9%. 
Pel que fa a l'endeutament continua essent un dels més baixos de 
la comarca, i dels ajuntament, amb una població com la nos- tra, 
probablement el més baix, un 15'9%. 
A nivell global podem dir que experimenta un increment impor- 
tant els capítol III i IX d'interessos i amortitzacions i cal 
destacar-hi dos motius: 1.- la puja en més de 3 punts dels ti- 
pus d'intereses de les operacions que tenim concertades amb 
entitats bancaries, 2.- la previssió de noves operacions per les 
inversions que es faran l'any 1996/97. 
Respecte a aquestes despeses podem dir que n'hi han unes que són 
fixes, a nivell de pressupost, en les que l'Ajuntament hi te 
poca disponibilitat, com per exemple despeses de personal, 
37'8%, els interessos 8'1%, la variació de passius financers 
6'8%, els serveis, subministrament, neteja, calefacció, ser- 
veis generals, etc, un 6'3%, les subvencions un 3'75%, les 
concessions, aigua, neteja, eliminació de residus, serveis 
professionals, manteniment enllumenat etc.. un 21'8%, i tot això 
suma un 84'7% del pressupost, és a dir aquest tant per cent del 
pressupost ja ens ve definit per obligacions fixes que té 
l'Ajuntament, abans de començar el pressupsot; la resta  
182.520.000 pessetes és el que en disposen lliurament les re- 
gidories durant l'any 1996 i correspon a un 15'2%. 
Fent un repás per regidories dir que respecte a l'any passat no 
es poden comparar ja que n'hi han 5 de noves, ja que l'any 
passat anaven englovades amb altres. 
Cultura: Enguany puja 36.732.000 pessetes, basicament s'ha tret 
de cultura tot el bloc de publicacions, premsa etc.. i passa a 
la nova de Ràdio i mitjans de comunicació. Les des- peses 
d'aquesta conselleria les generen les programacions cul- turals 
que fa l'Ajuntament, i enguany iniciarem "l'estiu musi- cal" 
que, consitirà en una sèria actuacions en el pati del Pa- lau 
Tolrà en els mesos d'estiu. 
Governació: aquest any només contempla policia i tot el que fa 
referència a ella i puja 82.977.802 pessetes, i es desglossen en 
personal, senyalització de la Vila, material, informació etc. 
Urbanisme: que enguany queda molt retallada per 2 raons: 1.- que 
s'ha diferenciat el que era la regidoria de manteniment urbà i 
serveis que, pressupostariament estava aquí, i tot el que era el 
pressupost de manteniment urbà i serveis, ara queda rat. També 
hi ha molt poca cosa del que és la revissió del Pla general que 
va practicament tot a inversions, per tant urbanisme es centra 
en partides de personal i també en partides de manteniment 
d'asfaltats, nous enllumenats i una sèrie de pro- jectes tècnics 
que es duran a terme en el centre de dia, llars tutelades, 
pistes d'atletisme, Centre feliuenc, pista de can carner etc.., 
També s'ha de destacar el que era abans un avant  projecte del 
pla d'accesibilitat a la població i que consis- teix en establir 
una sèrie de guies bàsiques dins de la nostra població i 
edificis i zones públiques que hi tenen relació hi fer un 
programa d'eliminació gradual de barreres arquitectòni-ques en 
aquestes vies bàsiques, el pressupsot puja a           
182.426.094 pessetes. 



Ensenyament: 56.838.300 pessetes, basicament desglosat en per- 
sonal, material de l'equip psicopedagógic, escola d'adults, de 
musica, de la regidoria propia, cicles musicals de les esco- 
les, serveis professionals dels professors de l'escola de mú- 
sica, contractes de serveis exteriors i les subvencions a les 
APES de les escoles basicament per les auxiliar i també els 
cursos de natació, que són gratuits pels cursos de 1r de basi- 
ca, però s'han de contabilitzar, i materials i activiatts de les 
escoles. 
Sanitat: és una regidoria que no és massa gran a nivell pres-
supostàri, tot i que fa bastantes activitats, 10.843.652 pes- 
setes, contempla el seguiment de la campanya del Pla intermu- 
nicipal de prevenció de drogodependències que com sabeu va 
començar com un pla municipal i gràcies a la bona acollida que 
ha tingut i també a la coordinació amb la Diputació de Bar- 
celona hem aconseguit un conveni prou favorable i que actual- 
ment s'està desenvolupant més de set projecte que hi partici-pen 
diversos profesisonals del poble. També contempla el Pla de 
salut municipal i les típiques despeses de la desratitza- ció, 
desinfectació i desinsectació. 
Medi Ambient: la partida principal és la concessionària de la 
neteja viària i escombraries i eliminació de residus, que 
aquesta partida sola puja 88 milions. La partida en total puja 
129.447.331 pessetes. També es preveu una quantitat important 
per l'esporga que, aquests darrers anys s'ha fet d'una manera 
selectiva i que a partir d'aquest any es farà a nivell global de 
població: Tot el tema de manteniments també és una partida gran 
a l'igual que el material tècnic, també contempla diver- ses 
campanyes com la setmana verda, que es portarà a terme aquests 
mes de desembre. 
Esports: basicament consums elèctrics i de tot tipus de les 
instal.lacions públiques, també material per activitats, ba- 
sicament del casal d'estiu, i les subvencions a les entitats 
Destaquem que es preveu una subvenció de 3 milions de pesse- tes 
destinades a començar un compte per fer la coberta de les grades 
del camp de futbol. 
Lleure: com ja sabeu els altres anys anava junt amb joventut, 
aquest any s'ha creat una secretaria específica de joventut, que 
el que fa es coordinar totes les iniciatives de joves que hi 
hagin, però els respectiu pressupostos de cada regidoria 
comtemplen partides especifiques per les activitats de joven-
tut. El presuspost principalment és per festes, la festa major 
té un pressupost estimat de 16.800.000 pessetes, també es 
preveuen tota una sèrie de festes com la de la tardor, carnes- 
toltes, Sant Josep, Sant Joan, la de la diada nacional que, 
aquest any no caurà en dies de la festa major. També Firart, que 
com els ultims anys es farà només amb art, i el que es preveu 
com a novetat és una mostra gastronòmica, també hi haurà la 
festa de cap d'any, els concerts, festes de joventut, 
cinema, enllumenat de nadal i les subvencions de lleure, el 
pressupost total és de 31.345.000 pessetes. 
Hisenda: és de 214.875.623 pessetes, basicament queda confor- 
mat, per un cantó els interessos de les amortizacions, el con- 
tracte del servei de recaptació, que té una previssió de 19 
milions i la resta és per personal. 
Benestar Social: és preveuen unes partides de material, també 
continuem amb les iniciatives de l'escola de pares i una par- 
tida que s'engega pel pla general de serveis socials munici- 



pals i es dotarà una partida per aquest fi. També hi ha una 
sèrie de serveis professionals i principalment es vé a poten- 
ciar el servei d'assistència domiciliària, les treballadores de 
la llar que en aquests últims anys han tingut els ajuts so- 
cials puntuals que a nivell numèric han disminuït molt, però  és 
un servei que cada vegada se'ns demana més. També hi han 
subvencions als avis, via solidària, una subvenció ordinaria que 
tenim per conveni a l'Obra social benèfica i una d'extra- 
ordinària de cara a tot el tema del centre de dia.  
Administració general: és una partida basicament tècnica, només 
comptable i son 185.206.870 pessetes, la part més grossa és 
personal i també s'hi compta tota la part de seguretat so- cial 
de tots els treballadors. La resta és de telefonia de la casa, 
assegurançes de tots els locals municpals, publicitat i anuncis, 
assessorament jurídic, etc.. 
Promoció econòmica i ocupació: és nova i puja 26.734.906 pes- 
setes i és una regidoria que actualment hi tenim treballant un 
instructor laboral, una educadora especialitzada, una assis-tent 
social i una auxiliar administrativa amb possibilitats 
d'ampliació, en aquests moments s'ha fet una feina orientativa  
via subvenció, i per aquest programa s'ha passat a 800 aturats 
del poble. Els cursos previstos són d'electricitat, geriatria, 
soldadura, cuina, offimàtica, etc. 
Radio mitjans de comunicació, premsa, publicacions: també es 
nova, destacarem les obres de millora fetes a la ràdio i es 
preveu una inversió al voltant dels 3.100.000 pessetes, tant en 
equips d'alta i baixa frequència; la nova programació ja compta 
amb més de 40 col.laboradors i el que es preveu és iniciar un 
procés d'establització de la ràdio municipal. Dins d'aquesta 
regidoria també hi ha totes les publicacions, entre elles la 
segona edició del llibre recull històric, el Casa de la Vila i 
noves publicacions que tenim en projecte, campanyes de prevenció 
i educatives, en total puja a 17.921.7909 pessetes.  
Manteniment urbà i serveis: 125.914.528 pessetes, aquesta abans 
estava a urbanisme, és preveu que el manteniemnt urbà estigui en 
una sola regidoria, les partides principals son subministrament 
elèctric, manteniments, materials d'obres, vestuaris de les 
brigades, senyalització del municipi, perso- nal de les 
brigades, etc.. 
Per últim Secretaria de Joventut, és una secretaria tècnica el 
pressupost és de 5.700.000 pessetes i basicament és una secre-
taria organitzativa de coordinació amb la resta de regidories de 
cara a la organització dels diferents actes i iniciatives que 
vagin adreçades o a participació de joves. Les partides 
principals són de organització, d'activitats jovenils, agenda 
jove, trobades, Punt d'informació jovenil. Com a novetat és 
convoca una plaça específica pel punt d'informació juvenil. 
Acabada l'exposició passarè al programa d'inversions que tal i 
com s'ha fet aquests darrers anys no ve incorporat en el ma- 
teix pressupost, és a dir, avui no s'aprova, però fem un anun- 
ci de les inversions que, possiblement es faran l'any 1996 i 
1997, aquest anunci és programàtic i només té un caire infor- 
matiu, i cada una de les actuacions que s'hagin de fer durant 
l'any hauran d'esser aprovades pel ple una a una i dotar-les 
economicament, el total aproximat és de 433 milions de pes- 
setes de les quals un 68 o 69% és de finançament propi de di- 
ferentes partides i endeutament i la resta, un 31% és amb fi- 
nançament de subvencions i aportacions d'altres administra- 



cions. Per conceptes, el més important a nivell numèric, és el 
nou pavelló d'esports amb un pressupost inicial de 222 milions 
de pessetes i amb una subvenció per part de Generalitat al 
voltant dels 90 milions. 
La segona fase del Cementiri municipal que puja 36.873.000 
pessetes, la revissió del Pla general que inicialment es fa una 
provissió de 20 milions de pessetes, distribuits 15 mi- lions 
amb treballs previs i 5 milions per tota la part in- formatica. 
En l'ampliació de l'escola Sant Esteve es preveu la construc- 
ció de dues aules noves per part de tenir una millor funcio- 
nalitat de l'escola i amb això es prepara a l'escola de cara a 
la reforma. Inicialment esta pressupost en 15 milions de pes- 
setes. 
L'arranjament de la nau 1 i 2, basicament es tracta de que 
l'espai central entre les dues naus, arranjar-lo, posar cla- 
veguera, fer el terra nou, treure la grava, i també l'assenta- 
ment de la nau 2 en tot el que és terra, i està pressupostat en 
10 milions. 
Adequació i rehabilitació de cal Botafoc per poder assentar- hi 
una manera fixa els cursos de formació ocupacional, es faria un 
aulari específic, unes dependències per la regido- ria i 
s'utilitzaria tot el que és el patí per usos medioam- bientals i 
de jardineria, tot això té una previssió de 15 mi- lions. 
Pistes d'atletisme, aquest any hi dediquen 3 milions de pes- 
setes amb l'arrenjament de le terres de la zona verda del po- 
lígon II que enllaçarà amb el parc de Colobrés, i així es tindrà 
la superfície preparada per iniciar, l'any 1997, la construcció 
de les pistes. 
Mobiliari urbà que és preveu una partida de 7 milions; compra 
d'immobles i terrenys, basicament en són dues, hi ha pendent un 
pagament de l'ampliació del cementiri, i una casa del casc 
antic. El projecte per a l'ampliació de la biblioteca munici- 
pal, és només el projecte. Surt un pla d'obres i serveis es- 
pecífic per edificis culturals que és el que ens ha de submi- 
nistrar els diners per fer la intervenció. 
La pista poliesportiva de Can Carner que són 100 milions de 
pessetes, és un descampat que actualment ja s'utilitza per jugar 
a futbol. I finalment es preveu una petita quantitat per les 
liquidacions de les inversions d'aquest any 1995. 
Com a altres inversions possibles que no estan finançades per 
l'Ajuntament hi ha la del centre de dia i les obres de cons- 
trucció del nou centre atenció primaria. 
Es comença un torn d'intervencions amb el Sr. Josep Rodés per IC 
que diu: el nostre grup crec que ha de votar en contra dels 
pressupostos ja que en qüestions importants no es té en compte 
el nostre punt de vista. El tema del pressupost tot i que hi 
hauria moltes coses a dir, sóc conscient que en un Ajuntament 
molta part de les despeses estan compromeses i són fixes. Tam-  
bé estem en contra de les despeses que hi han i que no són de 
competència municipal i són el resultat d'una mala gestió  dels 
recursos municipals. 
A continuació intervé el Sr. Josep Gallés pel PP, tot dient; 
"com a portaveu del partit popular voldria fer quelcom acla- 
racions respecte al pressupost del proper exercici de 1996 que 
se'ns ha presentat per a la seva aprovació. 
Entenem, en primer lloc, que el pressupost es la eina més im-
portant dels Ajuntaments, si més no, la que regula la adminis-
tració per tot l'exercici d'un poble, tant en quan als ingres-  



sos, com a les despeses; tot això per poder fer front a tot 
tipus de serveis i demés, millor dit, de la nostre "Vila", dels 
ciutadans i d'altres actuacions municipals que es plan-    
teixin. 
Com a portaveu del Partit popular vull recordar que al fer-me 
carrer d'aquesta feina vaig dir, que volía servir al poble de 
Castellar "fen una política a nivell municipal, que fós cons- 
tructiva, eficaç, concreta i puntual". 
La prova està que durant el petit rodatge, si es pot dir així, 
hem anat aplicant els criteris del meu partit amb un caire 
positiu i sempre veien el millor pel poble de Castellar del 
Vallès. 
Avui, ens toca un tema molt important, al que voldría donar-hi 
la importància que té de cara a aquest pressupost i del comen-
çament pel proper xercici 1997, el millor possible. 
Hem de dir que aquest pressupost d'un import global 
d'1.193.000.000 de pessetes i escaix, ha estat pensat per 
acometre unes realitzacions excessivament eufòriques que, pels 
moments actuals ho veíem així, encara que algunes d'aquestes 
partides poden ser necessàries per la nostra Vila, però crec, 
com a portaveu del PP que no són moments d'exibicions de par- 
tit polític, tota vegada que, en el seguiment dels números, en 
aquest cas pressupostos, en el moments actuals s'ha de fer una 
parada, o millor dit, ralentitzar la velocitat d'inversions que 
es porta actualment en el partit de govern, sempre tenint en 
compte els aspectes dels ingressos i possibles endarreri- ments 
que està passant en rebre les subvencions , com tots ho sabem. 
Tot això ens pot portar a una dinàmica perillosa d'en-deutament 
excessiu i anar cap a unes xifres d'endeutament del 16% 
aproximadament, quan, si no recordo malament en l'exerci- ci 
passat hi havien unes xifres de l'11% ó 12%, aproximadament 
Si tenim present que l'endeutament màxim autoritzat per les 
administracions és del 25% vol dir que en aquest pressupost ens 
situariem al voltant d'un 8 ó 9 punts de distància , quan la 
polític actual en general i la del nostre partit és d'un altre 
caire. 
Aquests 7/8 punts per sobre del deute ens situa en una tendèn- 
cia d'augment, vistos els moments actuals, "no gaire falague-  
ra", quan la tónica general com hem dit, es tot al revés, més bé 
es de mantenir la situació i contenció de les despeses al màxim, 
prescindint de tot el que no sigui necessàri. Recordo que cada 
cop més les subvencions a les entitats, siguin Di-     putació o 
Generalitat, no ens arriben amb la fluidesa i pun- tualitat que 
caldria, quan les disponibilitats pressupostàries eren més 
optimistes. 
I no hem de caure en la línia de que per voler fer pais, fem   
l'errada de sobrepassar un major endeutament ofegador. 
Això ens obliga, pels compromissos agafats, a l'haver de re- 
correr sempre pel camí més fàcil, El camí de la pólissa de 
crèdit. Senyors si pensem seguir aquesta política ens costarà 
moltes pessetes, és una solució molt maca temporalment, però 
després venen els interessos que s'han de liquidar i que re- 
cauen també, sobre tots els ciutadans de Castellar. 
Pensem que si aquestes subvencions fossin ràpides, moltes d'a- 
questes peticions de crèdit no s'haurien de fer. Volem insis- 
tir respecte al poder sortejar els moments de baixes de li-     
quidesa o "cash flo" és que el nostre Ajuntament prengui les 
mesures el més urgent possible, per recaptar els impostos es- 



calonadament, com ja ho van dir al regidor d'Hisenda, i no d'una 
sola vegada, amb el que suposa de preocupació i manca de diners 
que se li pot presentar al cuitadà. Tot això ens estal- viaria 
aquest famós punt de petició de crèdit, que si sumen, veig que 
valen uns quants milions de pessetes. Els interessos, obxervem 
fregan uns 100 milions de pessetes, veritablement es massa, al 
nostre entendre, així ens sembla i podem fer el càlcul 
rapidament i veure el que ens pertoca a cada castella- renc. 
Perquè no es pensi que el Partit popular fa una pólitica  
d'oposició radical sinó tot al contrari, vam ser dels partits de 
l'oposició que vam aprovar les modificacions de crèdit pre- 
sentades anteriorment. Ens preguntaran per què?, senyors per què 
voliem portar les finances del nostre Ajuntament i anive- llar-
les al màxim, pel dèficit acumulat i no hi havia més remei que 
situar les nostres comptes, per poder pagar les des- peses i els 
interessos haguts durant l'exercici passat. 
Enguany ens troben que hem congelat diferents impostos, entre 
d'altres l'IAE, i n'hem apujat d'altres un 3'75%, fent un es-   
forç de col.laboració amb l'equip de govern. Això per alta banda 
significarà una baixa considerable dels ingressos que s'havien 
programat de les obres de gran envergadura que es projecten a la 
nostre Vila i que estan en curs d'execució. També tindrà 
repercusions en "cascada" pel proper any 1997, al nostre 
entendre, en quant al dèficit que es pugui originar  sense tenir 
en compte si s'han de prendre decissions de noves modificacions 
de crèdt, com les adoptades. L'Administració de la nostra 
comunitat autonòmica, diguem Generalitat, té prou dificultats 
per atendre els seus problemes de financiació, te-int en compte 
que la Generalitat és la més deficitària, ac-     tualment, del 
nostre país. Es diu que el deute puja aproxima-dament  uns 800 
milions de pessetes, per l'altra banda no hi ha el Pressupost 
general de l'Estat aprovat, que es el que estem avui, en aquest 
consistori, debatin, i no sabem quan es podrà fer, concretament, 
vol dir que se'ns originarà un seriós retrocés en tots els 
pagaments, repeteixo, subvencions, pressupostos etc, vull afegir 
que ho tenim de tenir en comp- te. 
El que volem es que es vilatants de Castellar, quan et trobem 
per la Vila, al preguntar-te: que fa l'oposició en quant als 
impostos?, per aturar els increments que es fan i que comencen a 
ser massa feixucs, millor dit en algun cas insoportables. creant 
en aquets moments, personalment una situació negitosa. Crec que 
hem de saber el que s'ha de respondre. 
El nostre partit, en el seu programa va dir que un endeuta- ment 
com a màxim del 11/12%, el creia més que suficient, vist el 
moment i circumstàncies  actuals, pel que aquesta puja va en 
contra de les promeses fetes als nostres votants, simpatit- 
zants i demés vilatants, o sigui aquests 4 o 5 punts ens fan 
prendre la decissió de no recolzar aquest pressupost que ens 
presenta l'equip de govern, per això ens abstindrem. 
Hem d'afegir que hi han punts del pressupost presentat que 
creiem que son assumibles, a part de felicitar a l'equip de 
govern del nostre Ajuntament per la bona presentació i clare- 
tat que ens ha fet a tota l'oposició, però d'altres considerem 
que són excessius pel proper any, vist el que s'ha exposat i la 
incertesa dels negocis que ens repercutirà a tots en moltes 
despeses. 
No vull allargar massa, però voldria afegir i recalcar que els 
nous prèstecs pujan a la ratlla dels 130 milions de pessetes, 



als que s'hi haurà d'afegir els interessos pertinents. En quan a 
les despeses del personal laboral i administratiu, observem que 
pugen aproximadament un 37% del pressupost, inclosa la seguretat 
social i afegir que ens estem anant a unes xifres bastant 
elevades per tenir-les en estudi i consideració. 
Hem volgut exposar l'opinió del nostre grup municipal res- pecte 
a aquests pressupost i voldriem que l'equip de la majo-   ria ho 
tingués en compte i restem com oposició a col.laborar per 
aconseguir uns pressupostos més adients, més ajustats, vistes 
les actuals circumstàncies per que siguin més suporta- bles per 
a tots els ciutadants de Castellar del Vallès. Moltes Gràcies?. 
És el torn d'Esquerra Republicana hi intervè el Sr. Jordi Per- 
manyer que diu: "ens trobem davant d'un dels moments més im-    
portant per un Ajuntament; l'aprovació del pressupost. És un 
pressupost on es veu reflectida l'acció de govern que es vol dur 
a terme, en les partides que composen el pressupost és on es veu 
plasmat el programa del partit que governa, és aquí, en l'acció 
de govern on es pot comprovar si es compleixen les promeses 
fetes anteriorment. Encara que en l'aprovació no es pot 
considerar que el pressupost sigui el real, ja que durant 
l'exercici hi ha continues modificacions de crèdit i en 
l'aprovació d'avui no hi consten les inversions. Per tant con- 
siderem que aquest pressupost és més aviat una declaració 
d'intencions per part de l'equip de govern. En aquest sentit els 
dos regidors d'ERC expressem per convicció i fidelitat als 
votants que ens han donat confiança la defensa d'un projecte 
alternatiu a la manera d'entendre la gestió municipal amb la 
participació ciutadana, creació de consells i elaboració del 
pressupost municipal a partir de les aportacions dels consells 
municipals de cada àrea de l'Ajuntament. El pressupost presen-
tat per CiU té per a nosaltres un greu defecte en la seva ela-
boració. És un pressupost pensat i fet exclussivament per 
l'equip de govern, no és pas que aquest fet no sigui lícit, però 
creiem que hi ha formes més participatives de fer les coses, tal 
com he explicat abans, encara que es governi amb majoria 
absoluta. N'estem convençuts que és en la participació ciutadana 
on és pot aconseguir la màxima eficàcia de govern i continuarem 
defensant aquesta opció com a projecte alternatiu, a la manera 
d'entendre la gestió municipal, tot esperant que els nostres 
arguments es vagin obrint pas poc a poc entre els regidors, que 
creuen tenir exclusiva responsabilitat de go-     vern. Un trist 
exemple de la manca de sensibilitat de l'equip de govern cap a 
la participació ciutadana el troben en lúltim consell escolar 
municipals celebrat el passat dia 23 d'octu-    bre, on ni tant 
sols es va parlar del pressupost. Nosaltres hem rebut informació 
sobre el pressupost en una setmana inten-  sa de reunions 
diàries, però tampoc hem pogut participar a les reunions de 
treball i elaboració dels mateixos. Considerem que seria bo fer 
un concurs d'idees i suggeriments per tal de mi- llorar la 
gestió, concurs obert als ciutadans i a la plantilla de 
l'Ajuntament. Així com també s'hauria de fer un estudi so- bre 
la organització interna de l'Ajuntament, plantilla, renta- 
bilitat i compliment dels serveis gestionats per empreses con- 
cessionades, consums de telèfon, calefacció, llum, etc. A- 
questa visió objectiva d'una empresa aliena a l'Ajuntament  
creiem que seria bona i segurament contribuiria a reduir la 
despesa corrent de l'Ajuntament, aquesta despesa que ja s'ha dit 
que representa un 80% del pressupost. Podem citar un exem- ple: 



ara i aquí mateix, em sembla que tothom pot estar d'a- cord en 
que la calefacció va massa forta i que es podria abaixar 
perfectament un grau, això aplicat en totes les ins- tal.lacions 
municipals representari un estalvi important. 
No compararem les partides de cada conselleria amb les de l'any 
passat, ja que han variat les conselleries i hi ha hagut 
redistribució de partides i conceptes i per tant es difícil-    
ment comparable. Però sí que farem algunes puntualitzacions i 
suggeriments en algunes conselleries: 
 - cultura: la programació de l'Auditori representa un cost molt 
elevat, potser no calen tants grups pofessionals i es mi- llor 
fer una programació consensuada per una comissió integra- da per 
membres de la Conselleria i representants de diferents 
col.letius de la Vila: 
 - urbanisme: cal un manteniment important  de moltes vora-vies. 
El pla d'accesibilitat està bé, però també s'ha de pen- sdar que 
en tota la població, i sobre tot en els edificis i serveis 
públics s'ha de preveure que hi hagin aparcament per 
minusvàlids, eliminació de barreres arquitectòniques en places i 
establiments comercials de nova implantació. 
 - medi ambient: s'ha de predicar amb l'exemple, començant per 
coses tant sencilles com la utilització de paper reciclat per 
part de l'Ajuntament etc. S'ha d'avançar decididament cap a la 
recollida selectiva i eliminació de residus, recordo que la llei 
sobre recollida i eliminació de residus aprovada pel Par- lament 
afecta també a Castellar i és d'obligat compliment l'any 1997, 
en canvi es dediquen 900.000 pessetes pel manteni- ment de 
l'estany de la plaça Catalunya. 
 
Amb col.laboració amb la conselleria d'ensenyament, s'hauria de 
treballar amb la conscienciació i l pràctica de recollida 
selectiva i reciclatge a les escoles durant tot el curs. 
Considerem correcte la creació de la conselleria de promoció 
econòmica, però s'hi podrien dedicar més recursos, l'atur és el 
principal problema que afecta als ciutadans. 
Malgrat tot, la nostra influència mitjançant l'acció crítica i 
divulgadora, utòpica que diuen alguns, té un pes específic, no 
gens menyspreable , en el conjunt del pressupost, en àrees com 
ara: medi ambient, eliminació de barreres arquitectòniques, 
promoció econòmica, obres i serveis, joventut.. 
Aquesta realitat, ens dona nous estímuls per a continuar enda-
vant, l'acció tossuda i constant, convençuts que la nostra tasca 
es tradueix en una millora de l'actuació de govern de CiU i 
d'aquest fet cal que tots ens en alegrem, també l'equip de 
govern, al qual felicitem per incorporar propostes vingudes 
d'altres grups, però CiU ha d'anar força més lluny per aconse-  
guir el nostre suport. Votarem en contra d'aquest presspost, i 
manifestem el desitg de que en aquesta sessió pública d'ex- 
plicació del pressupost que el Sr. Alcalde diu que es farà el 
gener, i que ara ens en assabentem els partits de l'oposició, es 
recullin els suggeriments i les propostes que els castella-rencs 
facin, i es tinguin en compte per les posteriors modifi- 
cacions". 
A continuació la Sra. Rosa Massot pel PSC intervè tot dient:  
"en primer lloc volem felicitat a l'equip de govern per la bona 
informació que ens ha donat sobre el pressupost, tant per part 
dels regidors com dels equips tècnics que treballen pera les 
regidories. 



El pressupost d'aquest any és de 1.193 milions de pessetes, 
suposa més un 12% d'increment respecte al de l'any passat. L'any 
passat vaig assistir a la presentació dels pressupostos i 
recordo que en Patricio Mercado parlava de què eren uns 
pressupostos ficticis, uns pressuposts que tenen només un ca- 
ràcter orientatiu i, pel que he vist en el temps que porto a 
l'Ajuntament, li he de donar la raó. 
Cada mes hem vist com s'han modificat i això no és o no hauria 
de ser el normal. 
No parlaré de regidoria per regidoria sinó només del que crida 
més  l'atenció: 
- a la Conselleria de cultura veiem una baixa molt important en 
els suvencions a entitats, però fixant-nos-hi amb atenció   
veiem com l'arixu que fins ara era considerat com una enti- tat 
passa a ser un apartat més dins de la regidoria de cultu-  ra. 
S'ha canviat el conveni?. El conveni, fet l'any 1983 tenia una 
vigència per 10 anys, prorrogables a 10 anys més. L'any 1993 no 
es va canviar i ara us venen les presses?. 
Les despeses per a aquest apartat són molt importants: 
   - conservació edifici ............. 375.000 
   - despeses funcionament............ 400.000 
   - habilitació sala permanent....... 750.000 
   - telèfon..........................  
   - material......................... 300.000 
   - electricitat..................... 
   - neteja, calefacció?.............. 
       (no n'hi ha). 
 
Ja heu sentit que la partida més alta és per habilitar una sala 
d'exposicions permanent. Una sala que està ubicada en el segon 
pis d'un edifici, amb una escala estretíssima que la fa poc 
adient per a ser visitada i que en cas de sinistre faria molt 
difícil l'evacuació. No creieu que no és el lloc més apropiat 
per muntar una sala permanent?  Què se'n farà del material que 
allà es guarda?. 
Un altre tema que ja es ve denunciant per part del nostre grup 
municipal des de fa bastants anys és el de l'aigua. El pres- 
supost de l'aigua que paga l'Ajuntament és de 114.500.000 pes- 
setes. Però la diferència que hi ha entre aquesta factura i el 
que paga SAUR a l'AJuntament és d'un 16 milions a  favor de 
l'Ajuntament, 16 milions que paguem els castellarencs com un 
impost indirecte. Crec que l'Ajuntament no hauria de repercu- 
tir en els usuaris de l'aigua així com també els beneficis tan 
elevats de l'empresa SAUR. Però aquest últim no és tema per 
parlar-ne ara. 
En arribar al pressupost d'esports ens vam posar les mans al 
cap; s'ha tret d'aquesta regidoria la ràdio, el casal d'estiu i 
puja 11 milions més que en el pressupost de l'any anterior. (28 
milions passa a 39). L'explicació era que fins ara les xi- fres 
de la calefacció, neteja, aigua, gas dels edificis espor- tius 
no eren les reals. Home! Un pressupost que es fa sabent que serà 
insuficient. Però el que crida més l'atenció són els 7 milions 
d'electricitat; ara resulta que paguem entre tots la meitat de 
la calefacció de la piscina coberta. Està recollit això en el 
conveni amb l'UBAE? I si és així, com és que fins ara no estava 
recollit en els pressupostos?. D´on es treien aquests diners? No 
mestranya que haguem de fer modificacions al pressupost tot 
sovint!. Ja el mes passat parlàvem de la manca de previsió en 



totes les obres que fa l'Ajuntament. En una instal.lació 
d'aquesta envergadura val la pena pensar en el futur i fer-hi un 
muntatge de plaques solars que ajudés a l'elèctrica a escalfar 
el local i l'aigua, quan li toca el sol tot el dia. 
Volem felicitar algunes de les conselleries perquè veiem que 
consulten als demés al'hora de programar: per exemple la co-    
missió de festes s'ha ampliat amb jovent i amb algú de l'es-   
bart; com és obert sigui a diferents sector de la vila més fàcil 
serà fer una festa major que ens agradi a tots. Esperem que amb 
l'apujada dels diners destinats a la festa major es puguin fer 
tots els actes gratuïts i que la gent no vagi als balls separada 
segons el nivel econòmic de la butxaca. 
Altres conselleries, en canvi, tenint a mà l'òrgan consultiu no 
l'utilitzen i endeguen projectes destinant-hi uns diners que ja 
veurem com s'utilitzen. Quan no es consulta els sectors 
implicats, ens podem trobar amb la desagradable sorpresa que no 
hi hagi tota la col.laboració que caldria. 
Crida també l'atenció la previsió de la despesa de telèfon. Quan 
ens van dir que treien la subvenció a les escoles pel te- lèfon: 
(70.000 pessetes per escola) ens vam dir a nosaltres mateixos: 
ara racionalitzaran totes les despeses en aquests apartat. Sí, 
sí. 
Telèfon d'esports (2 persones a la regidoria) 250.000 ptes. 
Consum i compra de centraleta per a 2 persones¡. 
Promoció econòmica (4 persones)    255.000 pessetes. 
 
 
Ràdio (3 persones)                 270.000 pessetes (encara) 
Joventut                           250.000 pessetes 
Casal d'avis                       156.000 pessetes 
Telèfon Ajuntament               3.000.000 pessetes 
Cultura (Ateneu, biblio, arxiu)    350.000 pessetes 
Governació                         100.000 pessetes 
   TOTAL ................        4.630.000 pessetes 
 
Retallem per una banda per malgastar per l'altra. 
Pel que fa al tema d'Hisenda pensem que el contracte amb els 
serveis de recaptació, es podia entendre en uns moments en què 
hi havia evasió fiscal perquè s'havia permès des de l'Ajunta- 
ment que hi hagués unes empreses o comerços que no paguessin. En 
aquests moments pense, que dedicar 19 milions de pessetes per a 
tres persones és un luxe que aquest Ajuntament no s'hauria de 
permetre. 
Parlem ara del deute municipal: de 122 milions de pessetes que 
hem pagat durant aquest any, passarem a 178 milions. I és que le 
deute ha crescut molt, el senyor alcalde ens dirà que ha 
augmentat el Mibor ( sí, han estat 3 punts) però no és només 
aixó. De 728 milions d'endeutament passarem a 860. 860 milions 
que deurà l'Ajuntament de Castellar del Vallès. No li sembla 
exagerat en un any?. Amb unes entrades de 1.193 milions anyals 
tenim un deute de 860. 
Ens heu dit que aquest any els pressupostos seran reals, que es 
preveuran operacions de crèdit i que no hi haurà transvesa-  
ment de partides. Ja ho veurem. L'any vinent en tornarem a 
parlar i comprovarem si és veritat. L'experiència d'altres anys 
ens demostra que no. 
Per tot el que us hem dit no podem votar a favor d'uns pressu-  
postos que no s'assemblem ni de lluny als que nosaltres propo-  



saríem. 
Després de fer un reces es continua la sessió amb la interven- 
ció del Sr. Alcalde, i tot contestant la intervenció d'IC dir 
que amb els temes extramunicipals l'Ajuntament no s'hauria de 
fer càrrec d'inversions com són les de les escoles, que po-     
drien correspondre a altres institucions, com Generalitat, cal 
aclarir que aquests temes de funcionalitat no els prioritza, ja 
que actualment és molt més necessaria la reforma. Nosaltres 
entenem que sí que ens hem de fer càrrec d'aquestes inversions  
si la Generalitat no ho pot fer, i per això hem fet l'Emili 
Carles Tolrà i ara farem el Sant Esteve. 
Pel que fa a la intervenció del PP, respectem els seus crite-ris 
però no compartin que sigui un pressupost eufòric i que s'hauria 
de relantitzar la velocitat de les inversions; val a dir que el 
80% de les inversions ja està previst el seu finan- çament i el 
70% ja està aprovat, pavelló, cementiri, etc. l'A-  juntament no 
pot passar-se, hi ha una sèrie de coses bàsiques que s'han de 
fer i amb la mateixa responsabilitat respecte a la gestió del 
pressupost de cara a no gastar més del que és pot gastar. 
Respecte al dèficit que es pugui originar diré que el pressu-   
post ordinàri que està igualat i que a finals d'any hi haurà una 
liquidació i que com en anys anteriors es preveu que hi hagi 
superàvit. 
 
Respecte a la intervenció d'ERC que deia que és un pressupost 
que no serveix per res ja que es va modificant, s'ha aprovat  
1.063 milions i es liquidaran 1.121 milions de pessetes, per 
tant la modificació ha sigut de 50 milions i per major ingres- 
sos i la destinació que se li ha donat ha estat per les des- 
viacions de les partides. 
Respecte al tema de la participació en l'elaboració del pres-
supost, dir que durant l'any i en comissions informatives s'han 
tractat temes per arribar a acords, i en aquest 15% de 
pressupost que ens queda per gestionar, desprès de deduir-hi el 
85%, nosaltres a l'hora de l'aplicació estem disposats a 
negociar-lo, dialogar-lo i a admetre propostes. Ara bé el que sí 
que és cert és que aquest pressupost és un pressupost de l'equip 
de govern en funció d'un programa i que admetrà totes aquelles 
variacions que siguin possibles de diàleg i nego- ciacions que 
fem durant l'any i que servirà per no cometre els mateixos 
errors en altres pressupostos. 
El que s'ha dit sobre l'estudi organitzatiu, dir que s'ha co- 
mençat una legislatura i aquests canvis no són un caprici, sinò 
que obeeix a un nou organigrama municipal, reforçant les 
competències tècniques per fer un bon seguiment en les conces-
sionàries, en el compliment dels convenis. Respecte al detall en 
alguns temas destacar: - si l'any 1993 es va aprovar la llei, 
són 4 anys a partir de l'any d'aprovació o sigui que l'any 1998 
ha d'estar fer; - el tema del manteniment de l'es-tany destacar 
que l'aigua s'ha de tractar ja que es un lloc que hi va gent i 
per evitar qualsevol tipus de contagi hi ha d'haver-hi un 
manteniment, - dieu que la regidoria de promoció econòmica només 
té 8 o 9 milions de diferència respecte a la regidoria de ràdio 
i mitjans de comunicació, l'Ajuntament està obert al diàleg i 
per acceptar les aportacions que facin els ciutadans, però cal 
veure quines són. 
Pel que fa a la intervenció del PSC dir: 
- ensenyament, és cert que a nivell de despesa ordinària que no 



tenim competencia nosaltres, anem a l'eliminació i a mirar que 
la despesa ordinària sigui assumida per la Generalitat, i en els 
aspectes que tenim competència potenciar-ho, i en l'es- pecte 
d'infraestructures si la Generalitat no ho fa ho farem 
nosaltres. 
- cultura i tema de l'arxiu, la subvenció global la garantim, 
l'any passat i degut a que hi havien entitats que celebrarem 
cinquentenari, hi van haver-hi despeses addicionals. La inten- 
ció és fer una previssió perque si desprès s'habilita la sala no 
hi falti la previssió. 
respecte a l'aigua és cert que hi ha una diferència entre els 
131 milions que cobra l'Ajuntament i els 115 que hi han, però 
gran part correspont a comptadors i manteniment d'instal.la-    
cions que es cobran només en el cas que s'actuin en aquest 
conceptes i la resta es la previssió que fa l'Ajuntament per les 
partides de manteniment. 
- esports, a la vostra disposició hi ha el plec de bases ini- 
cial que hi havia; tots els consums anaven a càrrec de l'Ajun-
tament, perquè en aquell noment ja es preveia un dèficit, i la 
previssió que es va fer era consums a càrrec de l'Ajuntament. El 
primer any superàvit, l'any 1994 poc dèficit i l'any 1995 s'ha 
fet un 50%, s'ha d'amortitzar la maquinaria. 
 
Pel que fa al tema de la gratuïtat, piscina, balls nau, s'in- 
tenta que la persona que usi el servei, en part el tingui re- 
percutit. 
En el servei de recaptació no hi puc estar d'acord, ja que els 
resultants en quant a cobrament són superiors al 90% en perió- 
de voluntari, molts pocs Ajuntaments el tenen aquest resultat. 
En quant al deute municipal, aquest any preveient el pavelló i 
el cementiri estarem en 860 milions de pessetes, tenim un 
pressupost de 1.193 milions de pessetes,com a exemple esmenta-re 
que l'any 1991, pressupost 612 milions, endeuetament de 
l'Ajuntament 612 milions. 
Acabada la intervenció s'obra en torn de replica. 
El Sr. Josep Rodes per IC diu que al fer menció d'aquest aug- 
ment del 3'75% és per fer mèrits davant els contribuents. 
El Sr. Josep Gallés pel PP intervé per comentar que no es in- 
tenció el parar la maquina de l'Ajuntament en quant a inver- 
sions, sinò que la nostra idea era pel que fa a les subven-     
cions que venen amb retràs hi ha un impas de temps i aquí entra 
l'Ajuntament, que se'n fa càrrec fins que no arriben. I jo em 
pregunto com s'ho fara l'Ajuntament si ara ja actual- ment esta 
demanant pòlisses de crèdit, com s'ho fara quan entrem en un 
60%, com amb el pavelló i no arribin els diners en el seu 
moment. 
El Sr. Alcalde intervè per contestar-li, que no es culpa de 
l'Ajuntament aquest retràs, com que les subvencions continua-ran 
arriban tard, s'ha de preveure el finançament entre el rebre la 
subvenció i el pagar-la. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC intervé per dir: ha sortit el 
tema dels ingressos en les ordenances, tot afirmant que tots els 
Ajuntaments han pujat per sobre, us dire que l'Ajuntament de 
Sant Quirze del Vallès ha congelat els impostos, amb aixó vull 
dir que no som tant bons com es vol fer creure. 
En el tema de la participació dire que és deure de l'oposició 
defensar-la senzillament perquè creuen en la participació ciu-
tadana. Tal com ha dit el Sr. Alcalde és cert que en acords s'ha 



arribat a un consens, però només en temes que podrien arribar a 
ser conflictius per l'equip de govern.. Ens ha n'a-   legrem 
molt que hi hagin propostes provinents dels partits de 
l'oposició que al cap d'un quant temps les agafeu com a 
correctes, potser seria millor agafar l'idea des d'un bon 
principi i aplicar-ho. 
En els temes d'estudis organitzatius  diur que hi han empreses 
que fan concursos d'idees inclus amb els empleats i això fun- 
ciona i estan incentivats economicament, però amb això no n'hi 
ha prou és necessàri un punt de vista extern que portarà idees 
positives, que poden ajudar a millorar la gestió. 
En el tema de les competències s'ha dit que no tenim competèn-
cies amb el tema de la promoció econòmica, no en tenim amb 
l'INEM, s'ha dit que la competència no estava traspasada, i     
jo pregunto perquè han servit aquests dos anys que C i Us ha 
decidit a Madrid si queden totes les conpetències importants per 
traspassar, de totes maneres encara que la promoció econò-  mica 
no sigui competència dels Ajuntaments, si relament hi ha 
voluntat de treballar en aquest sentit, pensem que s'hauria de 
dedicar més recursos com fan altres Ajuntaments. 
 
Pel que fa al tema de la rentabilitat de l'Auditori, dire que 
s'ha tornat a programar una actuació d'un grup que mou gent, 
SAU, a un grup reduit en espai, 300 persones, que val aquesta 
actuació i si s'hagués fet en un altre lloc, quan gent més 
n'hauria pogut gaudir i quantes despeses ens estalviariem. 
El Sr. Alcalde intervé per contestar aspectes de l'anterior 
intervenció. 
La Sra. Rosa Massot pel PSC, intervè per aclarir algun apar- tat 
de la seva intervenció que pugui haver quedat malentés i tot 
afegint que val la pena que els Consells municipals que teniu 
els aprofiteu i els feu servir com a organs de consulta. 
En el tema de la piscina no s'ha contestat la pregunta sobre les 
plaques solars. 
El Sr. Alcalde contesta dient que el projecte ja tenia comptat 
tot el tema consums d'una manera. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : NOU  ( 9) dels regidors de CiU. 
   - Vots en contra: SET  ( 7) dels regidors del PSC, ERC i 
                               IC. 
   - Abstencions   : UNA  ( 1) del regidor del PP. 
 
 11.- PLANTILLA I OFERTA PER A L'ANY 1996. 
 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1995, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, 126 i 127 del Reial 
decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les 
Corporacions locals aprovaran anyalment en ocasió del pressu-   
post, la plantilla de personal que comprendrà tots els llocs de 
treball degudament classificats, reservats a funcionaris i a 
personal laboral i eventual i que els articles 126 i 127 del 
Reial decret lesgislatiu 781/86, de 18 d'abril, contenen els 
principis informadors per a l'elaboració de les Plantilles així 
com el procediment per a la seva aprovació. 
ATÈS que l'article 91 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, regula- 
dora de les Bases del règim local i el 128 del Reial decret 
legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les Corpo- 



racions locals aprovaran i publicaran l'Oferta d'ocupació pú- 
blica de l'any ajustant-se a la legislació bàsica de l'Estat 
sobre funció pública i als criteris que reglamentàriament 
s'estableixen, incorporant totes les places dotades a la Plan- 
tilla que han d'esser previstes durant l'any per personal fun- 
cionari o bé laboral. 
Atenent que la normativa de referència la integren l'article 18 
de la Llei 30/1984, de 2 d'agost, de mesures per a la re- forma 
de la funció pública i el reial decret 352/1986, de 10 de febrer 
de coordinació de l'Oferta d'ocupació pública de les 
corporacions locals i que l'oferta elaborada per aquesta Pre- 
sidència s'ajusta a les determinacions de les normes de refe-   
rència. 
L'Alcalde-President, a l'Ajuntament Ple proposa l'adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la plantilla orgànica d'aquest Ajuntament per a 
l'any 1996 que es conté en la documentació annexa a aquest 
dictamen i que forma part del mateix, comprenent el detall 
d'aquesta plantilla orgànica, els següents apartats: 
  A) places de funcionaris de carrera classificades en escales 
     i sots-escales. 
  B) places reservades a personal de confiança o assessorament 
     especial. 
  C) llocs de treballs subjectes a la legislació laboral. 
SEGON.- Trametre còpia de la plantilla a la Comunitat Autonòma 
de Catalunya i disposar la seva publicació íntegra al Butlletí 
Oficial de la Província. 
TERCER.- Aprovar l'oferta d'ocupació pública d'aquest Ajunta- 
ment corresponent a l'any 1996 i que es conté en el document 
annex a aquest dictamen, expresssiva de les places reservades a 
funcionaris i personal laboral, dotades pressupostàriament. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta fent menció de l'oferta per a 
l'any vinent. Respecte a la Policia es preveu una plaça més 
d'agent tot i que hi ha una sol.licitud de reincorporació d'una 
excedència, el que vol dir que sí quan es convoqui la plaça, 
aquesta persona vol tornar té la plaça prioritariament abans de 
qualsevol altre. La intenció de l'equip de govern és augmentar 
un policia cada any preveient un millor i un major servei a la 
població. Dins de la plantilla de la policia hi ha una plaça de 
promoció interna de caporal. L'estructura actual de la policia 
és: un sergent, un caporal, i 18 agents, i el que és proposa és 
que un d'aquests 18 agents, per promoció in- terna, passi a ser 
també caporal. 
Pel que fa al personal laboral, hi ha un personal de dedicació 
completa que és un tècnic mig de cultura i ensenyament, que 
actualment està ocupat per una persona que porta 3 anys a la 
casa, una persona a la brigada de jardineria, que porta 3 anys  
en el servei i dos places de tècnics auxiliars. Veieu que no hi 
ha increment de plantilla; en quan a places noves hi ha la 
persona del punt d'informació juvenil. 
En torn d'intervencions per ERC el Sr. Francesc Deu manifesta la 
seva abstenció i el seu desacord en el sistema de llogar a una 
persona sense convocar plaça i desprès d'un cert temps es 
convoca la plaça i es munta un concurs a mida de la persona. I 
pel que fa a l'organització de la plantilla, com cada any la heu 
feta a la vostra mida sense preguntar l'opinió de ningú. 
Voldria preguntar cada quan es fa una valoració dels llocs de 



treball. I demanem un concurs d'iniciatives, idees i suggge- 
rències dins del personal de l'Ajuntament, fer concurs amb uns 
premis amb metàl.lic per a totes aquelles idees que s'arribin a 
portar a la pràctica. 
Pel PSC intervè la Sra. Pilar Llaquet que diu: nosaltres volem 
resaltar alguns punts sobre aquest tema: 
 1.- que quedi clar que no tenim res en contra de cap de les 
persones que ocupen qualsevol plaça dins de l'Ajuntament. 
2.- com ja hem fet saber a l'equip de govern, amb el que no 
estem d'acord, en alguns casos, és en la manera que es co-      
breixen les places, i posarem alguns exemples: 
 a) en molts casos la propaganda falla, ningú s'entera que s'ha 
de cobrir una plaça i es va a buscar a la gent que ens "va bé", 
I això, encara que pugui ser més eficient, segons vo-  saltres, 
és: treure oportunitats, i no és just, molts d'a-      quests 
treballadors per hores (en principi) acaben amb places fixes a 
l'Ajuntament quan es convoca l'oposició a mida. I molts voldrien 
tenir aquesta oportunitat. 
  b) hi ha treballadors que estaven en unes conselleries, i     
quan, objectivament, poden pensar que ja hi tenen una expe-
riència en la seva feina, passen a altres llocs; es pot pensar 
que són gustos dels regidors o "amiguisme". 
  c) es convoca una plaça de monitor per al centre obert i se'n 
agafen 3; l'explicació és que treballaran les mateixes hores que 
un. quina mena de programació o previsió es aques-   ta?. 
Què no se sabia a priori que tenien que treballar, unes hores 
determinades, 3 monitors a la vegada?. 
No és més clar fer la convocatòria amb la realitat existent?. I 
no, després sobre la marxa, decidir agafar-ne tres. 
   d) la presència de representants dels grups de l'oposició, és 
nul.la en totes aquestes adjudicacions de places de tre-ball. 
Per tant, mentre la presència dels membres de l'oposició no hi 
sigui, sempre podem creure que el procès no és prou net i que el 
concepte d'amiguisme hi forma part. 
Per tot el que he dit ens abstindrem en aquest punt. 
El Sr. Alcalde agafa la paraula tot dient que respecte a la 
contractació tot el procediment que es fa dins de la no conso-
lidació de la plaça, és legal. De cara a consolidar una plaça, 
que és una cosa completament diferents, a part que ve gent de 
l'Administració de fora, personal de carrera etc.. hem possat 
que estesiu representats en tots els concursos. Hi ha uns lí- 
mits en les bases que són impugnables. 
Respecte a alguns temes que heu citat, diré: - respecte al 
concurs d'iniciativa pel personal, nosaltres cada dos anys hem 
negociat conveni i hem arribat a acords molts bons tant en els 
aspectes d'horari, de complement de jornada, retributius etc. om 
en temes de formació o incentivació, temes de millora labo- ral 
i evidentment des de la ultima valoració de llocs de tre-   ball 
que és va fer, va ser l'any 1992, tot i que a mès a mès fins 
aquest any passat, s'han fet valoracions específiques de 
determinats col.lectius, policia. Respecte a algun col.lectiu 
específic, a nivell de formació, s'està fent avenços impor-     
tants. 
Pel que fa al centre obert, és un recurs molt específic no vem 
trobar ningú amb experiència prèvia, només les persones que ja 
teniem, llavors amb els tècnics responsables de l'àrea en con- 
cret, un cop vistos els curriculums es va decidir agafar-ne tres 
en contés d'un, amb una dedicació global i similar a la que 



hagués tingut una persona a jornada completa. 
El Sr. Francesc Deu per ERC pren la paraula per aclarir que una 
cosa és el concurs i una altra es la formació, la negocia- ció 
del conveni, són coses diferentes. Per altra banda, la nostra 
queixa ve perquè, si contracteu a una persona tempo- ralment, ho 
feu sense concurs, i al cap d'un temps la plaça és per aquesta 
persona ja llogada, demanem arribar a un acord i que els 
contractes temporals passin igualment per un concurs. 
El Sr. Alcalde replica tot dient que la majoria de places es fan 
per concurs. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
 
 
   - Vots a favor  : ONZE (11) dels regidors de CiU, PP i IC. 
   - Vots en contra: CAP  ( 0) . 
   - Abstencions   : SIS  ( 6) dels regidors del PSC i IEC. 
 
 
 12.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS. 
 
No n'hi ha. 
 
 
    13.- SUGGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Josep Gallés pel PP, demana la situació en que es trova 
la vorera que hi ha a la carretera de Sant Llorenç, quan es 
possaran els panots perquè quedi en bones condicions. 
El Sr. Alcalde en pren nota per a contestar-ho en comissió in- 
formativa. 
Per ERC el Sr. Francesc Deu fa una proposta per tal de fer una 
mica més dinàmiques les zones verdes que tenim; per exemple en 
l'àrea de passeig, fer-hi un circuit de footing, posar taules de 
ping-pong, és a dir intentar dinamitzar les zones verdes que 
tenim; en el parec de Canyelles hi ha una pista de bas- quet i 
jo dubto que alguna vegada s'hi jugui per falta d'una protecció 
que impedeixi perdra la pilota costa avall. 
Una altra cosa és el parterre que hi ha davant del Banc de Sa- 
badell, primer s'hi va plantar un xiprés, després es va treure  
etc.. i tot això val diners, som del parer de fer-hi alguna cosa 
que no sigui necessari un manteniment, ja que la zona tampoc 
permet segons quin arbre. 
El Sr. Jordi Permanyer demana informació sobre l'avioneta que   
cada diumenge tenim sobre el poble. Si ha fet alguna cosa?, Si 
ha buscat alguna solució?. 
I un altre tema eren els caçadors d'ocells els caps de setmana 
al pla de la Bruguera, que continua igual, no s'hi ha fet res. 
El Sr. Alcalde respon que s'estan fent averiguacions sobre el 
tema, l'Ajuntament de Sabadell ens ha confirmat que ells no han 
donat permís per aquesta activitat. 
El Sr. Jordi Permanyer continua la seva exposició dient:  
- el tema dels graons de la plaça Francesc Macià, que estan 
trencats des de fa molt temps, amb el perill de caure. 
- col.locar un mirall a la cruïlla entre els carrers de Fran- 
cesc Layret i del Dr. Pujol. 
- els arbres del carrer de Sala Boadella, n'hi han molts que 
estan morts o molt fets malbé, i poden ocasionar algun desper- 



fecte, si cauen. 
- el tema de neteja del carrers amb aigua a pressió. 
- sobre el centre comercial California, sembla ser que els seus 
llums estan connectats a l'enllumenat públic. 
El Sr. Alcalde li contesta que la despesa de llum va a càrrec de 
la propia galeria. 
El Sr. Albert Alfonso pel PSC intervé per preguntar: 
- pel que fa a la ronda de Tolosa, quins passos s'han fet, arrel 
de l'accident que hi va haver. 
El Sr. Alcalde li contesta que s'ha encarregat un estudi de la 
circulació de la zona. 
Continua el Sr. Albert Alfonso  preguntant si sobre l'assumpte 
de la Creu Roja s'hi ha fet algun altra pas. 
- També entre els carrers de Francesc Layret i del Dr. Pujol hi 
ha l'edifici que amenaça ruina i no reuneix les condicions 
exigides, amb l'agrevant que està a prop d'una escola, i la 
pregunta es: si l'estiu que ve estarà enderrocat?. 
El Sr. Alcalde contesta que la despesa és molt gran i dependrà 
de l'adjudicació de les obres del Sant Esteve. 
Finalment el Sr. Albert Alfonso exposa la seva disconformitat 
amb la baixada gradual que hi ha en la despesa de les escoles 
públiques, penso que es desconeix la dinàmica real de les es-   
coles; el pressupost que el Departament d'Ensenyament de la 
Generalitat assigna a les escoles cada any es va reduint enca-  
ra que, com tots sabeu, el nivell de vida va pujant, el que 
voldria dir és que el sevei afecta a tota la població infan-   
til. Voldria dir que si bé és cert que hi han altres entitats   
amb menys usuaris que se li donen més subvencions, hi que ho 
trobo bé, però no hi veig el motiu perquè en ensenyament hi hagi 
aquesta reducció. També és cert que l'Ajuntament ha fet molt en 
l'escola pública, però suggeriria si pot haver-hi la 
possibilitat d'un canvi d'actitud pel que fa al funcionament    
dia a dia de l'escola i aquestes quantitats que es volen re-    
duir de les escoles, que són importants per ells, per l'Ajun-  
tament no suposen cap desaquilibri en el pressupsot. 
El Sr. Alcalde contesta tot dient que l'Ajuntament, tot i no 
tenint competències en ensenyament, destina 56.838.303 pesse-   
tes a ensenyament, un 4'7% del pressupost ordinari i a més hi 
destina 15 milions d'inversions en un tema que tampoc hi té 
competència i l'any passat hi va destinar-hi 21 milions. La 
despesa ordinaria competència exclussiva de les escoles gene-   
rada, telèfon, monitor de gimnàstica va cap a l'eliminació 
gradual, la resta que són accions per a millorar aquesta qua-   
litat d'ensenyament no es treu. 
La Sra. Pilar Llaquet pel PSC exposa:  
En una reunió informativa se'ns va cridar "l'alto" als membres 
del'oposició en el sentit de que personalment no s'anés a de-   
manar certes informacions als funcionaris o administratius de 
l'Ajuntament perquè, segons el sr. alcalde, distorsionem la seva 
feina. 
L'alternativa que se'ns va donar va ésser que funcionessim amb 
instancies dirigides al regidor competent en el tema que ens 
intereses, doncs d'aquesta manera en 48 hores (nosaltres afegim: 
encara que sigui una setmana) tindríem la informació o papers 
demanats. 
Doncs bé, seguint aquestes indicacions el nostre grup va pre- 
sentar una instància amb data 23 d'octubre demanant una infor- 
mativa sobre "la problemàtica de la droga a Castellar i de les 



accions que es porten a terme des del municipi o altres esta-
ments". Doncs bé, fins ahir al vespre no se'ns va dir res; i 
realment se'ns va dir poc; que ho tenien pendent (ja ho sa-     
biem) i que a partir del 10 de desembre sen's informaria). 
Conclusió ni 24 hores, ni una setmana, ni un mes, no és tant 
eficient la nova norma com sen's volia fer creure. 
En la mateixa data varem presentar una altra instància dema-    
nant tractar per enèsima vegada el tama "El casal de la Fari-   
nera". Expedient de queixa dels veïns. Obra d'insonorització i  
el seu cost. Efectivitat de la insonorització. Horari d'ober-
tura actual i el perquè?. 
En aquest cas si que, als 10 dies, el dia 2 de novembre ja sen's 
va fer la informativa sobre el tema, però de tot el que s'havia 
demanat solament se'ns va contestar la última pregun-   ta, 
l'horari actual. 
Per què no s'obre el diumenge?. Per què no hi va gent. Com vo-
lem que hi vagin si està tancat?. 
Els dissabtes tampoc s'obria, però desprès de recollir firmes 
dels usuaris i reivindicar l'obertura dels caps de setmana: 
dissabtes i diumenges, es va aconseguir que s'obris els dis-    
sabtes. 
Abans tampoc hi anava ningú  (estva tancat) ara si hi passeu 
algun dissabte a la tarda podreu comprovar que està ple; sen-   
zillament està obert. 
Però, perquè ens heu de fer pregar tant per donar el servei 
igual que el Casal de la plaça Major?. 
Es mereixen menys els avis que freqüenten el casal de la fa-
rinera?. Són avis de 2a classe?. No paguen els seus impostos com 
els altres?. Quina classe de discriminació és aquesta? 
No em contesteu que la Junta té la decisió, doncs l'altre cop, 
al març d'aquest mateix any. Qui va donar el vistiplau per a que 
s'obrís els dissabtes?. 
¿La junta, el sr. alcalde o el sr. Regidor?. Em consta que no va 
ésser una decissió unilateral de la Junta, sinó que amb el 
vistiplau de l'alcalde. 
Els veïns o un veí protesten pel soroll. La solució és senzi-   
lla: si els veins o veé tenen raó i el soroll sobrepassa els 
decibels que marquen les nostres normatives, (cosa que no sa- 
bem, doncs no s'ha fet cap medició després de la insonoritza-   
ció, ja fa més d'un any) la qual cosa també denota el poc in-
terés pel tema, per part de l'Ajuntament. 
Mira, us faré una pregunta: A què quan feu l'obra l'insono- 
rització de la sala de petit format de l'Ateneu (per la que ja 
tenieu uns diners destinats); preguntarem a la primera oportu-
nitat si és correcta i estan contents els usuaris. 
La sala de Petit format fa un any que s'ha estrenat, va haver-hi 
queixes, i per al proper any es pensa solucionar. Ens sem- bla 
molt correcte. 
Què menys, si s'ha fet malament¡ ¿Per què no s'actua igual  
davant de la problemàtica del casal de la Farinera?. 
Fa més de 6 anys que es va inaugurar. L'Ajuntament és el pro-   
pietari del local. Per què no s'ha comprovat encara l'efec- 
tivitat dela seva insonortizació ? I si els veïns tenen raó i 
encara no compleix les ordenances sobre sorolls, perqueèno 
s'arregla bé ja d'una vegada?. 
I.. si els veïns o un vei no tenen raó doncs s'hauran d'aguan-  
tar, com qualsevol veí aguanta o tolera els sorolls de les motos 
del carrer, de les rentadores dels veïns, i d'altres sorolls 



prou molestes. 
El que no creiem que sigui just és que aquesta situació conti- 
nui. Ens sembla que l'Ajuntament hauria de mostrar més sensi-   
bilitat i més voluntat de resoldre les queixes dels seus con- 
vilatans i més quan tant li agrada posar-se medalles de tot el 
que s'ha fet i tot el que tenim. 
Si no vetllem pel bon funcionament de tots els serveis que ens 
vanagloriem de donar als ciutadans, sincerament creiem que 
valdria la pena no tenir-ne tants i ésser més eficients en el 
seu seguiment. 
A nosaltres a més de preocupar-nos el fet de que no hi hagi una 
igualtat de servei en els dos calsals, encara ens preocu- pa més 
el que aquests dos col.lectius puguin arribar a un en- 
frontament. 
Els polítics esteu no només per gestionar sinó també per pre- 
veure els problemes i donar-hi una resposta satisfactòria, abans 
que aquests aflorin. 
El Sr. Alcalde contesta dient que el control de la insonorit-   
zació no s'ha pogut fer perquè el vei afectat no ens ha permés 
l'entrada a cada seva. El tema d'obrir o no els diumenges esta 
gestionat per la junta dels dos casals. 
 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, éssent un quart de 
dotze de la nit, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la 
present Acta que signa com a fedatari d'aquests acords el 
Secretari, amb el vistiplau del Sr. alcalde. 
 


